
Reactie internetconsultatie Wetsvoorstel herziening financieringsstelsel kinderopvang 

Als ouder en voorzitter van een oudercommissie ben ik nogal verbaasd over dit nieuwe wet voorstel en 

zie hier weinig tot helemaal geen verbetering in. 

Het zou best kunnen dat dit nieuwe system werkt voor theoretische standaard gevallen. De praktijk is 

helaas vaak anders en niet standaard en dan zie ik het ook op alle momenten mis gaan. De 

administratieve en financiële dupe ervan worden ouders en de opvangorganisaties. Er zijn mij al een 

aantal personen met een reactie op dit wetvoorstel voor gegaan en ik sluit me bij alle kritiek punten van 

mijn voorgangers aan. Om de genoemde kritiekpunten nog een keer samen te vatten en te herhalen lijkt 

mij niet nodig of van toegevoegde waarde. In plaats daarvan wil ik een aantal situaties uit de praktijk 

kort opnoemen waar ik nu al zie dat dit nieuwe financieringsmodel te kort schiet.  

Ik adviseer de makers elk genoemde situatie een keer door te spelen om te zien hoe veel administratief 

impact dat geeft in het nieuwe model en hoe groot de risico’s zijn dat de overheidsbijdrage aan de 

kinderopvangkosten op basis van een onrealistische en verouderde situatie berekend en toegekend 

wordt. 

• Onregelmatig inkomen van freelancers en ZZP’s 

• Ouders die naar Nederland komen (Expats uit het buitenland, Nederlanders die bij de komst van 

kinderen hun expatleven beëindigen en terug komen etc.) en twee jaar geleden hun inkomen in 

andere landen ontvangen hebben en daardoor ook een heel andere inkomstensituatie hadden 

• Ouders die minder gaan werken wegens de komst van kinderen 

• Ontslag met en zonder ontslagvergoeding 

• Tijdelijke werkloosheid met en ook zonder uitkering 

• Nieuwe baan met ander inkomensniveau 

• Aanvraag van extra opvang uren 

• Kinderen nog na hun vierde verjaardag na de creche te sturen, je bent pas vanaf vijf 

schoolplichtig 

• Je kind nog naar de gewende kinderopvang te sturen maar bij een volgende opvang (bij 

voorbeeld verhuizing of overgang van creche naar BSO) alvast uren af te nemen om de plek voor 

je kind daar te ‘reserveren’ 

 

Het nieuwe voorstel geeft ouders theoretisch meer duidelijkheid over de te verwachtende 

overheidsvergoeding; in feite is het ook duidelijkheid over de oneerlijkheid omdat in deze tijden het 

inkomen en de inkomenssituatie nogal kan wisselen van jaar tot jaar. 

Daarnaast zie ik de ouders nog steeds behoorlijk in de financiële verantwoordelijkheid waar ik per 

definitie helemaal geen probleem mee heb. Maar als je als ouder eindverantwoordelijk bent dat alle 

kosten betaald zijn, dan zou je als ouder ook veel meer rechten, plichten, toezicht en controle over het 

proces moeten hebben. In dit nieuwe voorstel ben je als ouder afhankelijk van de opvangorganisatie, de 

belastingdienst en de DUO dat ze allemaal goed, op tijd en juist hun werk verrichten. Op dit moment is 



dat helaas ook niet altijd het geval, dat laten alle schijnende gevallen rond de kinderopvangtoeslag zien. 

Maar in het huidige model heb je als ouder ten minste nog de optie je eigen verantwoordelijkheid te 

nemen en controle uit te oefenen. 


